
 Der Dativ – Wanneer? 

 
- Dativ = meewerkend voorwerp (aan / voor iemand) 
 
- Volgorde zin: eerst Dativ, dan Akkusativ. Behalve als het lijdend voorwerp een persoonlijk 
   voornaamwoord is, dan staat de Akkusativ eerst en daarna de Dativ. 
 
- Werkwoorden met Dativ: begegnen (ontmoeten), danken (bedanken), drohen (bedreigen),  
fehlen (ontbreken), folgen (volgen), gefallen (bevallen), gehören (toebehoren), gelingen (lukken), 
glauben (geloven), gleichen (gelijken op), gratulieren (feliciteren), helfen (helpen), nützen (baten), 
raten (aanraden), schaden (schaden), zuhören (luisteren naar) 
 
- Voorzetsel met Dativ: aus (uit), bei (bij), mit (met), nach (naar, na), von (van), zu (naar), seit (sinds), 
gegenüber (tegenover) en außer (behalve). PAS OP: bei + dem = beim, von + dem = vom 
 
- Soms voorzetsel met Dativ (als toestand), soms met Akkusativ (als beweging) 
 
- Bijvoeglijke naamwoorden met Dativ: gleich, egal, klar, leid, ... 
 
- Uitdrukkingen met Dativ: bv. Es macht mir Spaß, ... 
 
 


